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ww Nowa wizja gimnazjum

W poprzednim numerze
informowaliÊmy o zmianach
na stanowiskach dyrektorów
w placówkach oÊwiatowych naszej
gminy. Chcàc przybli˝yç sylwetki
nowych dyrektorów spotkaliÊmy si´
z Panià Marzennà Kmieciak
– dyrektorem Gimnazjum
w Skrzeszewie.
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ww Polska biega
Jesieƒ to wspania∏y czas dla
mi∏oÊników biegania. Skoƒczy∏o si´
lato a wraz z nim upa∏y. Ciep∏e
jesienne dni i urokliwe krajobrazy
charakterystyczne dla tej pory roku
zach´cajà do wypoczynku na Êwie˝ym
powietrzu. 
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ww Sesja rady gminy
X sesja Rady Gminy Wieliszew
przebiega∏a pod znakiem zmian
i nowoÊci. Przewodniczàcy Rady
Gminy Jan So∏tys przywita∏ wszystkich
zebranych, a w szczególnoÊci So∏tysa
i Radnych Micha∏owa – Reginowa,
którzy po raz pierwszy pojawili si´
na sesji Rady Gminy Wieliszew. 
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ww Summer end rock fest
Czwarta tego lata – po reggae, folku
i szantach – muzyczna propozycja
OÊrodka Kultury w Wieliszewie
Êciàgn´∏a na pla˝´ przy 600-lecia
fanów muzyki rockowej g∏ównie
z Legionowa i Warszawy.
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� goràce informacjeDzieci 
ratujà 
˝ycie
Czas jest nieub∏agany. Kilka minut mo˝e
zadecydowaç o czyimÊ ˝yciu. Dla ofiar wypadku
pierwsze 4 minuty sà minutami kluczowymi.
Dlatego tak istotna jest kwestia, by ka˝dy
w sytuacji zagro˝enia czyjegoÊ ˝ycia potrafi∏ te
cenne minuty wykorzystaç.

Niesienie pomocy innym wpisu-
je si´ w natur´ cz∏owieka, ale mi-
mo wszystko artyku∏em 162 ko-
deksu karnego ka˝demu z nas
przypominany jest obowiàzek
udzielenia pomocy ofiarom wy-
padków. Jednak na zadane pyta-
nie przypadkowym przechod-
niom o umiej´tnoÊç udzielania
pomocy otrzymujemy g∏ownie
odpowiedê, ˝e nie potrafià takiej
pomocy udzieliç.

Jak sprawiç, ˝eby jak najwi´-
cej nas potrafi∏o odnaleêç si´
w sytuacji zagro˝enia czyjegoÊ
˝ycia? Pierwszy sygna∏ da∏a
Wielka Orkiestra Âwiàtecznej
Pomocy, która na poczàtku te-

go wieku pozyskiwa∏a Êrodki
na organizacje szkoleƒ dla m∏o-
dzie˝y z zakresu pierwszej po-
mocy.

Ten pomys∏ postanowili wyko-
rzystaç stra˝acy z Ochotniczej
Stra˝y Po˝arnej w Wieliszewie
na czele z prezesem ¸ukaszem
Mi´tkiem. Napisali projekt pt.
„Pierwsza Pomoc”, który zak∏a-
da∏ przeprowadzenie cyklu szko-
leƒ z udzielania pierwszej pomo-
cy wÊród uczniów gimnazjów i 5
i 6 klas szkó∏ podstawowych na-
szej gminy.

Projekt znalaz∏ uznanie komi-
sji konkursowej Funduszu Dota-
cji Partnerstwa w Wid∏ach

Trzech Rzek, dzia∏ajàcego w ra-
mach Inicjatywy Unijnej Equal.

Niestety jest tak a nie inaczej
w naszym kraju, ˝e znajomoÊç
pierwszej pomocy jest bardzo
znikoma. UznaliÊmy, ˝e powinni-
Êmy przekazaç swoje wiadomoÊci
m∏odszym kolegom by wiedzieli
jak pomagaç innym – tak o gene-
zie projektu mówi prezes OSP.

¸ukasz Mi´tek ju˝ w sierpniu
spotka∏ si´ z dyrektorami gmin-
nych placówek oÊwiatowych by
uzgodniç z nimi mo˝liwoÊç prze-
prowadzenia szkoleƒ dla
uczniów starszych klas podsta-
wówek i gimnazjalistów i by
ustaliç harmonogram spotkaƒ.

Jak podkreÊla Pan Mi´tek wÊród
dyrektorów szkó∏ inicjatywa spo-
tka∏a si´ z du˝ym uznaniem
i ˝yczliwym przyj´ciem.

Projekt, który realizuje Stra˝ Po-
˝arna jest bardzo przydatny. Pro-
gram nauki pierwszej pomocy po-
winni poznaç zarówno nauczycie-
le jak i uczniowie. Ka˝dy kto chce
pomóc w poznawaniu tych zasad
powinien byç witany z otwartymi
r´kami.Tak o pomyÊle stra˝aków
mówi dyrektor Szko∏y Podstawo-
wej w ¸ajskach 
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Wieliszewski wrzesieƒ

W poprzednim numerze przed-
stawiliÊmy pierwsze dni tra-
gicznego wrzeÊnia 1939 na tere-
nach naszej gminy. A oto ciàg
dalszy historii.

Niemcy rozpocz´li forsowanie
Narwi mi´dzy Zegrzem i Seroc-
kiem11 wrzeÊnia, a nast´pnego
dnia pod D´bem. Wojska polskie
gen. J. Zulaufa próbowa∏y zatrzy-
maç natarcie nieprzyjaciela. Ko-
lejne starcia nie przynios∏y suk-
cesu stronie polskiej. Od strony
Beniaminowa naciera∏a 20 dywi-
zja piechoty p∏k Wilhelma Lawi-
cza. Jej uderzenie skierowane by-
∏o na Ryni´, gdzie usi∏owa∏a
przeprawiç si´ przez Bugo-Na-
rew 217 dywizja piechoty
z II korpusu przeciwnika. Nieste-
ty akcja skoƒczy∏a si´ niepowo-

dzeniem. Wróg móg∏ teraz konty-
nuowaç forsowanie rzeki. Kolej-
ne starcia te˝ nie przynios∏y suk-
cesu stronie polskiej.
W dniu 13 wrzeÊnia Niemcy przy-
stàpili do forsowania rzeki z kolei
na linii D´be–Izbica. G∏ówne ude-
rzenie posz∏o na D´be.
O godz. 7.30 artyleria niemiecka
otworzy∏a ogieƒ do polskiej obro-
ny, a piechota spuÊci∏a na wod´
pontony.
Na po∏udniowym brzegu rzeki
na odcinku 16 km (od Izbicy
do Nowego Dworu) stacjonowa∏ 2
batalion 2 pu∏ku piechoty mjr Mi-
cha∏a Paku∏y: jedna kompania
sta∏a w rejonie D´bego, jedna nie-
co dalej na zachód, reszta zaÊ
wojsk w okolicach Skrzeszewa
oraz dworu w Poniatowie. Do bez-
poÊredniego starcia dosz∏o w∏aÊnie
pod D´bem, gdzie Niemcy pokona-
li opór Polaków i szybko posuwa-
li si´ naprzód. Po po∏udniu 13
wrzeÊnia zaj´li odcinek Wieliszew-
-Poniatów-Skrzeszew. W obronie

Poniatowa poleg∏ dowódca 2 bate-
rii 8 pu∏ku artylerii lekkiej ppor.
Wiktor Zdziarski (pochowany
na Cmentarzu Komunalnym
w Warszawie- d. Powàzki kwate-
ra C 27 rzàd IV-3). Na tej linii
Niemcy zatrzymali si´. Wojska
polskie próbowa∏y kontratakowaç.
Oko∏o po∏udnia ruszy∏o kontrna-
tarcie z rejonu ¸ajsk w kierunku
Wieliszewa. Dowodzi∏ nim mjr
Wiktor Pikulski. Chwilowo nawet
˝o∏nierze polscy odnosili zwyci´-
stwo, ale szybko zatrzyma∏ ich
ogieƒ artylerii niemieckiej.To nie-
powodzenie nie za∏ama∏o Polaków.
Wieczorem ruszy∏y kolejne od-
dzia∏y, które stacjonowa∏y w la-
sach w rejonie ¸ajsk, Jab∏onny
i Legionowa. Dowódcà by∏ mjr Ar-
nold Jaskowski. Mimo odwagi na-
cierajàcych, nie uda∏o si´ pokonaç
przeciwnika, który wykorzysta∏
swojà artyleri´.
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W poszukiwaniu zaginionej historiiTo ju˝ 14 edycja mi´dzynarodowej kampanii Clean
up the world. Pomys∏, który zrodzi∏ si´ w Australii,
zainspirowa∏ inne kraje na ca∏ym Êwiecie, w tym
tak˝e Polsk´.

Sprzàtanie Âwiata
„Sprzàtanie Êwiata – Polska”, bo
pod takà nazwà odbywa si´ ta
akcja u nas, szybko zdoby∏ rze-
sze entuzjastów. 
Bardzo du˝ym zainteresowaniem
cieszy si´ pomys∏ sprzàtania
w szko∏ach, gdzie motywacjà,
do tego jak˝e zacnego zbiorowego
czynu jest absencja przy szkolnych
∏awkach na rzecz niezbyt m´czà-
cej pracy na Êwie˝ym powietrzu.
Jak co roku bardzo t∏umnie do pra-
cy stawili si´ uczniowie szkó∏

podstawowych i gimnazjów z na-
szej Gminy. W piàtkowe przedpo-
∏udnie 14 wrzeÊnia towarzyszyli-
Êmy m∏odzie˝y z Gimnazjum
w Wieliszewie. RozeÊmiane twa-
rze tylko na chwile ust´powa∏y
grymasom obrzydzenia, gdy trze-
ba by∏o wydobyç naprawd´ odpy-
chajàce Êmieci. M∏odzie˝ z niedo-
wierzaniem patrzy∏a jak nasze
pi´kne wieliszewskie krajobrazy
„nasàczone” by∏y niechcianym ko-
lorytem pozostawionych butelek
czy opakowaƒ po chipsach. Czy
tego typu kampanie ugruntujà
w m∏odych ludziach przekonanie
o koniecznoÊci dbania o Êrodowi-
sko naturalne i przyrod´ wokó∏
nas? Czas poka˝e i miejmy nadzie-
je ˝e zapa∏, z jakim przychodzi im
uczestniczenie w sprzàtaniu Êwia-
ta nie pójdzie na marne. 

¸̧uukkaasszz  MMoolliiƒƒsskkii
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AktualnoÊci

l... kadr z ˝ycia gminy

1. Najbardziej ceni´ u ludzi:
prawdomównoÊç, odwag´.

2. Gdybym nie by∏ kimÊ, kim jestem, to
by∏bym: pi∏karzem lub pracowa∏bym
ze zwierz´tami w cyrku.

3. Moje najwi´ksze marzenie: milion
w totolotka.

4. W wolnym czasie: je˝d˝´ rowerem.

5. Mój ulubiony film/ksià˝ka: „Ch∏opcy
z Placu Broni” – ksià˝ka, „Krzy˝acy”
– film.

6. Wierz´ w: màdroÊç ludzi.

7. Najwi´kszy sukces: moja rodzina.

8. Najwi´ksza pora˝ka: pa∏a
z polskiego z wa˝nej kartkówki.

9. Najbardziej u ludzi nie lubi´:
chwalenia si´.

10. Na bezludnà wysp´ zabra∏bym: nie
chcia∏bym jechaç na bezludnà
wysp´, ale ch´tnie wys∏a∏bym tam
niektórych polityków, by si´
otrzàsneli.

Mieszkaƒcy pytajà 
Wójta Gminy Wieliszew
Waldemara
Kownackiego...

Panie Wójcie!
W sumie ten metal na pla˝y to nie by∏a
przyjemna muzyka. Ale okaza∏o si´, ̋ e sporo
ludzi jednak przysz∏o. Mo˝e to nie taki z∏y
pomys∏ by do Wieliszewa zaprosiç m∏odych
ludzi o d∏ugoÊci w∏osów d∏u˝szej ni˝ 3-4 mm.
Chyba w∏aÊniej, w ostatniej gazecie gminnej
ktoÊ z zagranicy narzeka∏, ˝e wszystkie
ch∏opaki sà tak obci´ci. Nast´pnym razem
jednak bardzo prosz´ o rock ale w troch´
przyst´pniejszej formie.

(Adrian, 16.09.2007 r.)

Szanowny Panie Adrianie
To nie metal. O ile mi wiadomo to punkrock i
rock 'n' roll. Kwestia przyjemnoÊci - kwestia
gustów. Dla jednych przyjemne jest disco polo,
dla innych muzyka klasyczna, jeszcze inni wolà
punkrock czy rock 'n' roll-a.
Przyst´pniejszà form´ rocka prezentowa∏y
Komety. Tegoroczny ROCK FEST sta∏ pod
znakiem PUNKROCKA. Przysz∏oroczny - jeÊli
dojdzie do skutku - b´dzie dotyczy∏ zapewne
innych klimatów rockowych. Ka˝dy znajdzie coÊ
dla siebie. 
Wójt Gminy Wieliszew Waldemar Kownacki

...Wójt odpowiada...
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Na pytania zadane
przez naszà gazet´
odpowiada Leszek
Kleiman, Radny
Gminy Wieliszew,
so∏tys wsi Ka∏uszyn.
Prywatnie szcz´Êliwy ma∏˝onek, ojciec
i dziadek. Interesuje si´ sportem,
szczególnie pi∏kà no˝nà i kolarstwem.
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10 pytaƒ do...Wieliszewski wrzesieƒ ciag dalszy ze strony 1

W tej potyczce i strona polska przy-
puÊci∏a zmasowany ogieƒ artyleryj-
ski. Jak podajà êród∏a niemieckie,
atak polskiej artylerii trwa∏ niemal
ca∏y dzieƒ. Wg relacji dowódcy dywi-
zjonu artylerii w tym dniu wystrzelo-
no w stron´ Niemców 189 pocisków.

Starcie z wrogiem w okolicach Wie-
liszewa zakoƒczy∏o si´ kl´skà wojsk pol-
skich. Grup´ gen. Zulaufa wycofano
do Warszawy, reszta wojska (m. in. ka-
waleria gen. Andersa) mia∏a opanowaç
D´be, ale pod naporem przeciwnika wy-
cofa∏a si´ w kierunku Modlina. Polegli
˝o∏nierze polscy pochowani zostali
na cmentarzu parafialnym w Wielisze-
wie. Spoczywajà tam zw∏oki ju˝ wspo-
mnianych wy˝ej, 300 ̋ o∏nierzy, którzy
ponieÊli Êmierç broniàc przeprawy
przez Bugo-Narew pod D´bem oraz
w walkach w najbli˝szej okolicy. Na-
zwiska 44 z nich widniejà na pomni-
ku, 256 pozosta∏o nieznanymi ˝o∏nie-
rzami.

Wojska niemieckie wkroczy∏y
do Wieliszewa 14 wrzeÊnia oko∏o godzi-
ny 11 przed po∏udniem.WejÊcie ich po-
przedzi∏o rozpoznanie konnej grupy
zwiadowczej. Wojska polskiego ju˝

w Wieliszewie nie by∏o. Ostro˝noÊç
Niemców wynika∏a z faktu, i˝ jeszcze
rano trwa∏y walki pod Poniatowem
i jakieÊ ostatki polskich formacji woj-
skowych mog∏y jeszcze pozostawaç we
wsi. Warto równie˝ zwróciç uwag´
na dobre przygotowanie i rozpoznanie
okolicznych terenów.Wynika∏o to z pro-
wadzonej szpiegostwa i donosicielstwa
w szczególnoÊci przez osadników nie-
mieckich sprzed II wojny Êwiatowej,
których by∏o du˝o w okolicznych miej-
scowoÊciach, takich jak: Stanis∏awów,
Bo˝a Wola, Sikory, Jednak wszystkich
osadników nie nale˝y traktowaç jednà
miarà, byli przecie˝ i tacy, którzy s∏u-
˝yli w wojsku polskim i oddali swoje ̋ y-
cie za naszà ojczyzn´. W przekazanych
wspomnieniach zachowa∏y si´ takie
przypadki, jak zastrzelenie jednego
z polskich ˝o∏nierzy pochodzenia nie-
mieckiego z karabinu samolotu na-
jeêdêcy. Mieszkaƒcy równie˝ wspomi-
najà pojmanie i zebranie przez wojsko
polskie, 4 lub 5 wrzeÊnia przed starà re-
mizà stra˝ackà w Wieliszewie oko-
∏o 140 kolaborantów i szpiegów wojsk
niemieckich. Niestety krótkie bombar-
dowanie okolic jeziorka wieliszewskie-

go spowodowa∏o pop∏och i ucieczk´
wszystkich w tym równie˝ pojma-
nych. Prawdopodobnie by∏a to specjal-
na akcja umo˝liwiajàca im ucieczk´.

Niemcy po wejÊciu do Wieliszewa
rozlokowali si´ w dawnej szkole oraz
w majàtku folwarcznym na poczàtku
wsi (obecnie naprzeciw drogi do siedzi-
by Urz´du Gminy). Majàtek by∏a w∏a-
snoÊcià Szymona Pfeffera, pochodzenia
˝ydowskiego zameldowanego w War-
szawie przy ul. Ho˝ej 62. Majàtek funk-
cjonowa∏ bardzo dobrze, by∏ w nim du-
˝y dwór oraz gorzelnia. Kuchni´ polo-
wà dla ˝o∏nierzy, Niemcy rozmieÊcili
na podwórzu Paƒstwa Pontków (obec-
nie przy ul. Modliƒskiej) z uwagi
na studni´ z dobrej jakoÊci wodà. Jed-
noczeÊnie oko∏o po∏udnia rozpocz´li
wyp´dzaç miejscowà ludnoÊç do D´be-
go oraz majàtku Hr. Grocholskiego
pod pretekstem wystàpienia walk
w tych okolicach. Mo˝na by∏o zabraç
swój dobytek.We wspomnieniach ludzi
zachowa∏y si´ pomidory na krzakach
w majàtku Hrabiego, które wyp´dzeni
spo˝ywali. Po drodze ludzie widzieli
a teraz wspominajà porozrzucane cia-
∏a zabitych po nocnych i porannych

walkach prowadzonych w okolicach Po-
niatowa. W opowieÊciach o tych wal-
kach pojawia si´ szczególnie postaç
ppor. 32 pu∏ku piechoty Józefa Przedpe∏-
skiego zach´cajàcego swoich ˝o∏nierzy
do ataku – naprzód ch∏opcy. Niestety
i jego nazwisko widnieje na pomniku
na cmentarzu wieliszewskim.

Jeszcze tego samego dnia wieczorem
ludzie powracali do swoich domostw
z zabranym dobytkiem, bo walk ju˝ tu
nie by∏o. Nie wszystkim jednak dane
by∏o wróciç, niektórzy m´˝czyêni w pe∏-
ni si∏, sprawni, w sile wieku zostali ju˝
wywiezieni na tzw. roboty na teren
Prus Wschodnich. Pierwsza noc by∏a
pe∏na strachu i oczekiwania co przynio-
sà nast´pne dni. Nast´pne dni przynio-
s∏y ∏apanki, wywóz na rozstrzelanie
i obozy. Ju˝ w kilku nast´pnych dniach
Niemcy podj´li dzia∏ania „oczyszczajà-
ce” miejscowà ludnoÊç z aktywistów
i dzia∏aczy politycznych. Zostali oni
wywiezieni i rozstrzelani w Palmirach.

Tak wyglàda∏, jak˝e s∏oneczny wrze-
sieƒ roku 1939 dla mieszkaƒców naszej
miejscowoÊci i jej najbli˝szych okolic.

Krzysztof Klimaszewski
krzklimaszewski@o2.pl

DU˚E DZIECI czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
Redakcja naszej gazety rozpocz´∏a cykl: DU˚E DZIECI CZYLI WYPOWIEDZI NA POWA˚NE
TEMATY w którym zadajemy pytania milusiƒskim z Gminy Wieliszew. DziÊ poruszyliÊmy tak aktualny
temat jak zbli˝ajàce si´ wybory i zapytaliÊmy: CO TO SÑ WYBORY?

PIOTR, lat 6

Co to sà wybory?

Wybory to jest takie coÊ kiedy mo˝na
kogoÊ wybraç na przyk∏ad kogoÊ na wójta,
na przyk∏ad kogoÊ na pracownika 

Jak wyglàdajà takie wybory?

KtoÊ stoi i jest du˝o ludzi i druga osoba
stoi i te osoby si´ wybiera.

NATALIA, lat 6

Co to sà wybory?

Wybory to takie coÊ gdy si´ wybiera
kogoÊ na radnego. Mojego wujka
wybrali na radnego i to jest Martyny
chrzestny.

Jak przebiegajà takie wybory?

Stoi t∏um ludzi i kogoÊ wybierajà.

ALEKSANDRA, lat 5

Co to sà wybory?

Na przyk∏ad mojego dziadka wybrali
na pracownika

Jak wyglàdajà takie wybory?

Sta∏ t∏um i wszyscy si´ przepychali
i mój dziadek zosta∏ wybrany.

KINGA, lat 6

Co to sà wybory?

Mo˝na zostaç wybranym w konkursie
pi´knoÊci.

MATEUSZ, lat 6

Co to sà wybory?

Jak si´ idzie na wybory to si´ 
wybiera i bierze si´ kart´ i zaznacza
si´ kogo chce si´ wybraç,
np. prezydenta.

DANIEL, lat 6

Co to sà wybory?

Mi wybory kojarzà si´ z tym, ˝e wybiera
si´ ksià˝k´, samochód jakàÊ rzecz. JakiÊ
przedmiot. Nale˝y coÊ wybraç.

Jak dokonuje si´ takiego wyboru?

Idzie si´ i coÊ si´ wybiera.



gazeta wieliszewska xx 6 paêdziernika 2007 3

Kultura

ww Urzàd Gminy Wieliszew informuje, ˝e
z dniem 31 grudnia 2007 r. tracà
wa˝noÊç wszystkie ksià˝eczkowe
dowody osobiste. Od 1 stycznia 2008 r.
na stary dowód nie b´dzie
mo˝na za∏atwiç ˝adnej sprawy
w Urz´dach. Prosimy o nie odk∏adanie
sprawy wymiany dowodu na ostatnie
dni, poniewa˝ nie b´dzie mo˝liwoÊci
wymiany w terminie ustawowym.
Osoby, które nie sà w stanie
samodzielnie dotrzeç w tej sprawie
do Urz´du Gminy proszone sà
o kontakt – tel: 022 782 27 86.

ww Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promyki”
zaprasza wszystkich ch´tnych
na zaj´cia taneczne.
Tel: 022 782 21 44, 022 782 20 44

ww Gminny chór „Marzenie” zaprasza
wszystkich ch´tnych na zaj´cia
muzyczne. Tel: 022 782 21 44,
022 782 20 44

ww OÊrodek Kultury w Wieliszewie
zaprasza wszystkich ch´tnych
na zaj´cia plastyczne.
Tel: 022 782 21 44, 022 782 20 44

ww Nieformalna grupa dzia∏ania z parafii
Janówek pod patronatem ks. Jana
Go∏embiewskiego uzyska∏a
dofinansowanie z Programu
Rzeczpospolita Internetowa
na realizacj´ projektu „Rowerowa
Êcie˝ka historyczna ∏àczy pokolenia”.
G∏ównym celem projektu jest integracja
mieszkaƒców Janówka, Krubina,
Olszewnicy Nowej i Góry oraz ukazanie
walorów historycznych naszego regionu.
O realizacji projektu b´dziemy
na bie˝àco informowaç na ∏amach
„Gazety Wieliszewskiej”, która ów
projekt obj´∏a swym patronatem. 

ww Stowarzyszenie „Aktywni dla ¸ajsk”
wraz z Dyrekcjà, Gronem
Pedagogicznym i Radà Rodziców
Szko∏y Podstawowej im. Stanis∏awa
Moniuszki w ¸ajskach 1
paêdziernika 2007 r. zorganizowa∏o
koncert z cyklu „Spotkania ze
Sztukà” z okazji Mi´dzynarodowego
Dnia Muzyki. Relacj´ z koncertu
przedstawimy Paƒstwu w kolejnym
numerze naszej gazety.

� informacje w skrócieWrzeÊniowe obchody
Tradycyjnie ju˝ w Gminie Wieliszew
uroczystoÊci inaugurujàce rozpocz´cie
nowego roku szkolnego po∏àczone
z rocznicà wybuchu II wojny Êwiatowej
gromadzà m∏odzie˝ na uroczystej mszy
Êw. w koÊciele i w miejscu pami´ci
narodowej.

W tym roku uroczystoÊci takie mia-
∏y miejsce w Wieliszewie i Janówku.

W Wieliszewie po uroczystej
mszy Êw. na której wraz ze sztanda-
rami obecni byli uczniowie SP im.
Tadeusza KoÊciuszki w Wieliszewie,
SP im Bronis∏awa Soko∏a w Olszew-
nicy Starej, SP im. Stanis∏awa Mo-
niuszki w ¸ajskach, SP w Skrzesze-
wie, uczniowie gimnazjum w Wieli-
szewie i Skrzeszewie, delegacja
Zwiàzku Kombatantów RP i by∏ych
Wi´êniów Politycznych oraz delega-
cje jednostek OSP w Wieliszewie
i Skrzeszewie m∏odzie˝ i zaprosze-
ni goÊcie w asyÊcie kompanii hono-
rowej 60 Wieliszewskiego dywizjo-
nu rakietowego OP udali si´
pod pomnik pami´ci ˝o∏nierzy po-
leg∏ych 13 wrzeÊnia.

Do zgromadzonej m∏odzie˝y
zwróci∏ si´ wójt gminy Waldemar
Kownacki podkreÊlajàc niepokojà-

ce próby przerzucenia cz´Êci odpo-
wiedzialnoÊci za konsekwencje woj-
ny na Polsk´. G∏os zabrali równie˝
zaproszeni goÊcie – pos∏anka
na Sejm Jadwiga Zakrzewska oraz
reprezentant Zwiàzku Kombatan-
tów RP i BWP – p∏k Kazimierz Przy-
muszyƒski. Po okolicznoÊciowym
apelu przygotowanym przez
uczniów wieliszewskiego gimna-
zjum apel poleg∏ych poprowadzili
˝o∏nierze 60 Wieliszewskiego dywi-
zjonu rakietowego OP. UroczystoÊci
zakoƒczy∏o z∏o˝enie kwiatów
pod pomnikiem. Wiàzanki kolejno
sk∏ada∏y delegacje:
– 60 Wieliszewskiego Dywizjonu

Rakietowego z kpt. Bogus∏awem
Lachawcem,

– Zwiàzku Kombatantów RP i BWP
z p∏k Zdzis∏awem Jurkowskim
i p∏k Kazimierzem Przymuszyƒ-
skim,

– Sejmowej Komisji Obrony Naro-
dowej z pos∏ankà Jadwigà Za-
krzewskà,

– Starostwa Powiatowego z wicestaro-
stà Januszem Kubickim i cz∏onkiem
zarzàdu Paw∏em Kownackim,

– Zarzàdu Gminnych OSP z drh Ma-
ciejem Kowalikiem,

– Szko∏y Podstawowej im.Tadeusza
KoÊciuszki w Wieliszewie, SP im
Bronis∏awa Soko∏a w Olszewnicy
Starej, Szko∏y Podstawowej im.
Stanis∏awa Moniuszki w ¸aj-
skach, Szko∏y Podstawowej
w Skrzeszewie, Gimnazjów w Wie-
liszewie i Skrzeszewie,

– w∏adz samorzàdowych Gminy
Wieliszew z wójtem Waldema-
rem Kownackim.
Po raz pierwszy wrzeÊniowe uro-

czystoÊci w takiej oprawie mia∏y
miejsce w Janówku. Na uroczystej
mszy Êw. oprócz uczniów miejsco-
wej szko∏y i zaproszonych goÊci
obecne by∏y poczty sztandarowe:
SP im. Józefa Wybickiego oraz 60
Wieliszewskiego dywizjonu rakieto-
wego OP.

Druga cz´Êç uroczystoÊci przenio-
s∏a si´ pod pomnik Ofiar Wojen.
Spod pomnika, gdzie w równym rz´-
dzie ustawi∏a si´ kompania honoro-
wa wójt gminy Waldemar Kownac-

ki zwróci∏ si´ do m∏odzie˝y rozpo-
czynajàcej nowy rok szkolny – Pa-
mi´tajcie, ˝e musicie byç Êwiadomi
zdarzeƒ jakie rozegra∏y si´ w nie tak
przecie˝ odleg∏ej przesz∏oÊci i zdecydo-
wa∏y na d∏ugie lata o ˝yciu waszych
rodziców.

Dyrektor szko∏y Ma∏gorzata Gó-
rzyƒska podzi´kowa∏a wszystkim
obecnym na uroczystoÊci, oraz
wszystkim którzy przyczynili si´
do jej zorganizowania. Uczniowie
SP w Janówku zaprezentowali pa-
triotyczny program artystyczny.

UroczystoÊci zakoƒczy∏ apel pole-
g∏ych poprowadzony przez 60 Wie-
liszewski dywizjon rakietowy i z∏o-
˝enie kwiatów pod pomnikiem.

Wiàzanki sk∏adali:
– delegacja 60 Wieliszewskiego dy-

wizjonu rakietowego OP z kpt. Bo-
gus∏awem Lachawcem,

– delegacja uczniów SP im. Józefa
Wybickiego w Janówku,

– delegacja mieszkaƒców wsi Janó-
wek,

– delegacja mieszkaƒców wsi Krubin,
– radni z Janówka i Krubina – Grze-

gorz Bieƒkowski i Józef Bek,
– w∏adze samorzàdowe Gminy Wieli-

szew z wójtem Waldemarem Kow-
nackim i zast´pcà wójta Andrzejem
Szczodrowskim. wieliszew.pl

WiÊlanym szlakiem
– Pani Dyrektor, prosz´ powiedzieç kilka s∏ów o so-
bie, o Pani zainteresowaniach, karierze.
– Interesuj´ si´ wszystkim, co jest zwiàzane ze sztu-
kà – literaturà, teatrem. Jestem nauczycielem z 27-
letnim sta˝em. Swojà karier´ zawodowà zaczyna∏am
od pracy w przedszkolu. Nast´pnie przez prawie 20
lat pracowa∏am w szkole podstawowej, gdzie by∏am
nauczycielem nauczania zintegrowanego a potem j´-
zyka polskiego. Po konkursie na dyrektora znalaz∏am
si´ tu, w skrzeszewskim gimnazjum.
– Nowy dyrektor to zapewne nowe spojrzenie
na prowadzenie szko∏y. Prosz´ powiedzieç nam
o swojej wizji gimnazjum w Skrzeszewie.
– W zakresie wychowania i opieki chcia∏abym do-
prowadziç do uzyskania wysokiego stopnia akcepta-
cji szko∏y przez uczniów, rodziców i nauczycieli. Bo-
gata oferta zaj´ç pozalekcyjnych, to szansa na roz-
wijanie zainteresowaƒ i zdolnoÊci oraz stworzenia
mo˝liwoÊci màdrego zagospodarowywania wolnego
czasu. Powsta∏o ko∏o teatralne i polonistyczne, zespó∏
muzyczny, chór, zamierzamy redagowaç gazetk´
szkolnà. Planuj´ tak˝e kontynuacj´ dzia∏alnoÊci ko-
∏a Globe.
W zakresie dydaktyki szko∏a powinna postawiç
przed sobà zadanie osiàgni´cia jak najlepszej jako-

Êci kszta∏cenia w placówce. Szczególnà opiekà chc´
otoczyç nauczycieli m∏odych, stanowiàcych ogrom-
ny potencja∏ mo˝liwoÊci, który nale˝y umiej´tnie wy-
korzystaç. Wa˝nym zadaniem b´dzie dla mnie bu-
dowanie zespo∏u nauczycielskiego Rady Pedagogicz-
nej, wykorzystujàc doÊwiadczenie nauczycieli
z wieloletnim sta˝em.
– M∏odzi ludzie nie czujà specjalnej wi´zi ze szko-
∏à. Czy ma Pani pomys∏ na zmian´? A mo˝e chcia-
∏aby Pani zwiàzaç ze szko∏à równie˝ rodziców?
– Uwa˝am, ˝e w∏aÊciwa organizacja pracy placów-
ki mo˝e zostaç osiàgni´ta przy za∏o˝eniu, ˝e szko∏a
jest dla ucznia. Uczeƒ i jego rodzice sà klientami, któ-
rzy powinni byç zadowoleni. Us∏uga Êwiadczona
przez szko∏´ w postaci kompleksu dzia∏aƒ dydaktycz-
no-wychowawczo-opiekuƒczych, u∏atwia uczniom
start do kolejnego szczebla systemu edukacji i zwi´k-
sza szanse na rynku pracy.Wiem, ˝e rodzina jest naj-
wa˝niejszym êród∏em kszta∏towania osobowoÊci
ludzkiej, dlatego rezultaty dzia∏aƒ wychowawczych
szko∏y w du˝ej mierze zale˝à od konsekwentnego
wspó∏dzia∏ania z domem rodzinnym. Chcia∏abym,
aby ta wspó∏praca by∏a systematyczna i efektywna.
– Dzi´kuj´ za rozmow´

Micha∏ Tytkowski

W poprzednim numerze informowaliÊmy o zmianach na stanowiskach
dyrektorów w placówkach oÊwiatowych naszej gminy. Chcàc przybli˝yç

sylwetki nowych dyrektorów spotkaliÊmy si´ z MARZENNÑ KMIECIAK
– dyrektorem Gimnazjum w Skrzeszewie.

Nowa wizja gimnazjumDoskona∏a zabawa, wiedza historyczna oraz zanieczyszczenia i brzydki zapach
królowej polskich rzek – tego wszystkiego doznali uczestnicy sp∏ywu g∏ównego
Wis∏à, na trasie Warszawa Solec – Willa Duchowizna. 

By∏ to sp∏yw kajakowy wieƒczàcy
projekt „Na flisackim szlaku Êla-
dami Glogera – 130 lat póêniej”,
którego autorem jest Wiejskie
Ko∏o Sportowe „Promieƒ” z Topo-
liny.

Przygotowaniem do podró˝y
Wis∏à by∏y wczeÊniejsze dwa sp∏y-

wy: Wkrà i Narwià równie˝ finan-
sowane w ramach projektu.

Pomimo deszczowej pogody 8
wrzeÊnia o 9 rano kilkunastu
Êmia∏ków stawi∏o si´ przy OSW
WioÊlarska na Solcu, by po ponad
stu latach powtórzyç tras´ i od-
wiedziç miejsca, do których

pod koniec XIX w. dotar∏ Zyg-
munt Gloger. Podró˝ ta trwa∏a
dwa dni. Uczestnicy w ciàgu tego
czasu poznawali histori´ i ˝ycie
Wis∏y, robili dokumentacj´ foto-
graficznà oraz filmowà i przekona-
li si´, ˝e nasza najwi´ksza rzeka
niestety coraz bardziej przypomi-
na Êciek i brak jej oczyszczalni.

Po d∏ugiej i ci´˝kiej dwudnio-
wej podró˝y w strugach deszczu
kajakarze dotarli do Zakroczy-
mia, do „Willi Duchowizna”, gdzie
czeka∏ na nich ciep∏y pocz´stu-
nek, wyk∏ad historyczny Pana Ka-
zimierza Szczerbatko oraz dalszy
ciàg wyÊmienitej zabawy.

Wieczorem, 9 wrzeÊnia zmarz-
ni´ci ale zadowoleni uczestnicy
udali si´ do domów, by nowo zdo-
bytymi wiadomoÊciami na temat
wypraw Zygmunta Glogera po-
dzieliç si´ z najbli˝szymi.

Marta

Wójt Gminy Waldemar Kownacki podczas uroczystoÊci na Cmentarzu
Wojskowym w Wieliszewie

Kampania Honorowa 60. Wieliszewskiego Dywizjonu Rakietowego podczas
uroczystoÊci w Janówku
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Ca∏a Polska biega

Jesieƒ to wspania∏y czas dla mi∏oÊników
biegania. Skoƒczy∏o si´ lato a wraz z nim
upa∏y. Ciep∏e jesienne dni i urokliwe
krajobrazy charakterystyczne dla tej pory
roku zach´cajà do wypoczynku
na Êwie˝ym powietrzu. 

II Wieliszewski B

Motywujàco dzia∏a równie˝ fakt, ˝e nie jesteÊmy
w uprawianiu sportu osamotnieni, bo jesienià ca-
∏a „Polska Biega”. Akcja, o której mowa obj´∏a
swym zasi´giem praktycznie ca∏y kraj a 30 wrze-
Ênia zawita∏a równie˝ do Wieliszewa jako II Wieli-
szewski Bieg Jesieni.

Wspania∏a pogoda i rosnàca popularnoÊç tej lek-
koatletycznej imprezy masowej sprawi∏y, ˝e fre-
kwencja przeros∏a najÊmielsze oczekiwania orga-
nizatorów. O zainteresowaniu zawodami Êwiadczy
fakt, ˝e wykorzystano ca∏y zapas pamiàtkowych ko-
szulek i konieczne by∏o uzupe∏nienie t-shirtami
z ubieg∏orocznego biegu.

Rywalizacja toczy∏a si´ w czterech kategoriach
na dwóch trasach. Dystans czterech kilometrów
mieli do pokonania zawodnicy, którzy ukoƒczyli 13
lat. P´tla zaczyna∏a si´ na stadionie sportowym, bie-
g∏a przez ulice: KoÊcielnà, Modliƒskà, Spacerowà,
Âwi´tojaƒskà, Jeziornà, Willowà, Niepodleg∏oÊci,
S∏onecznà, Polnà i KoÊcielnà. Laur zwyci´stwa
otrzymywa∏ ten, kto najszybciej pokona∏ wyznaczo-
nà tras´ i jako pierwszy pojawi∏ si´ z powrotem
na terenie stadionu. W tej kategorii zwyci´˝yli:
Aneta Ronek-Gliwica w klasyfikacji kobiet i Da-
mian Witkowski w klasyfikacji m´˝czyzn.

W tym miejscu nale˝y zaznaczyç, ˝e szeregi zawod-
ników zasilili jak co roku przedstawiciele w∏adz sa-

morzàdowych: wójt gmin Wieliszew Waldemar Kow-
nacki, zast´pca wójta Andrzej Szczodrowski oraz Le-
szek Kleiman – radny oraz so∏tys wsi Ka∏uszyn.

Trasa o d∏ugoÊci jednego kilometra, którà mieli
do pokonania uczniowie klas I-III i IV-VI oraz
uczestnicy Biegu Rodzinnego, mia∏a miejsce na te-
renie stadionu sportowego, ulic: KoÊcielna, Modliƒ-
ska, Ogrodowa oraz Polna. Meta tego wyÊcigu rów-
nie˝ znajdowa∏a si´ na stadionie.W kategorii szkó∏
zwyci´˝ali: Magdalena Budniak (klasyfikacja
dziewczàt I-III), Aleksandra Baranowska (klasyfi-
kacja dziewczàt IV-VI) oraz Szymon Zalewski.(kla-
syfikacja ch∏opców I-III) i Karol ˚aluk (klasyfika-
cja ch∏opców IV-VI).

W Biegu Rodzinnym startowa∏y pary z∏o˝one z ro-
dzica i dziecka w wieku do 12 lat.

Tu laur zwyci´stwa przypad∏ Katarzynie i Marysi
Ciszkowskim

II Wieliszewski Bieg Jesieni minà∏, wr´czono me-
dale i trofea. Zwyci´zcom sk∏adamy serdeczne gra-
tulacje a wszystkich uczestników zach´camy do tre-
ningów i uczestnictwa w kolejnych wieliszewskich
biegach.

wing
foto: BGpict, Ewa Sosiƒska  
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Fotoreporta˝

Bieg Jesieni
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Edukacja

Pierwsza pomoc.    

Dzieci
ratujà
˝ycie
Ratowanie ˝ycia to
obowiàzek, ale nie ka˝dy
potrafi w odpowiedni
sposób ten obowiàzek
zrealizowaç. Stàd tak
podkreÊlamy dobry
pomys∏ stra˝aków
z Wieliszewa.

Stowarzyszenie „M∏odzi dla Rozwoju eMka”
ju˝ po raz trzeci rozdaje swoje stypendia
z Funduszu Stypendialnego Eureka utworzo-
nego przy wspó∏pracy z Fundacjà im. Stefa-
na Batorego.
Do eMki wp∏yn´∏o 31 wniosków, które sà obec-
nie sprawdzane przez zarzàd a nast´pnie b´-
dà rozpatrywane przez niezale˝nà komisj´ sty-
pendialnà. Na temat dzia∏alnoÊci Funduszu
rozmawiamy z Przewodniczàcym Komisji
Stypendialnej Panem Jackiem Banaszkiem.

– To ju˝ 3 edycja stypendiów Emki. Czy
móg∏by Pan podsumowaç krótko te trzy la-
ta dzia∏alnoÊci Funduszu Eureka?
– Ciesz´ si´, ˝e stypendia Emki nie okaza∏y si´
dzia∏aniem akcyjnym, jednorocznym. Mam
nadziej´, i˝ ju˝ na sta∏e wpiszà si´ w tradycj´
gminy Wieliszew. To zas∏uga wielu osób.
Przede wszystkim cz∏onków Stowarzyszenia
– ludzi, którym zachcia∏o si´ coÊ robiç dla in-
nych, i to tak wznios∏ego i po˝ytecznego. Po-
nadto – wszystkich osób, dzi´ki którym wyp∏a-
ta stypendiów jest mo˝liwa, a wi´c ofiarodaw-
ców i sponsorów. Patrzàc na trzyletnie ju˝
doÊwiadczenia powoli widaç wzrost aktywno-
Êci m∏odych ludzi- potencjalnych stypendy-
stów. Starajà si´ oni udzielaç na forum klasy,
szko∏y bàdê gminy. Maja ÊwiadomoÊç, ˝e otrzy-
manie stypendium uwarunkowane jest nie
tylko sytuacjà materialnà i wynikami w na-
uce; ˝e nale˝y daç te˝ coÊ z siebie, dzia∏aç
na rzecz innych. Z satysfakcjà czyta∏em
na przyk∏ad w prasie lokalnej o w∏àczeniu si´
m∏odzie˝y z gminy Wieliszew w dzia∏ania te-
gorocznego workcampu. Mam nadziej´, ˝e
w wielu z nich ten bakcyl dzia∏alnoÊci spo∏ecz-
nej pozostanie na d∏ugie lata.Wierz´ w rozwój
funduszu stypendialnego Emki, z którego
z roku na rok b´dà korzysta∏y kolejne roczni-
ki zdolnej i utalentowanej m∏odzie˝y z gminy
Wieliszew.

– Czy myÊli Pan, ˝e komuÊ spoÊród kilkudzie-
si´ciu dotychczasowych stypendystów taka
pomoc finansowa przyda∏a si´ w szczególny
sposób?
– MyÊl´, ˝e pomoc ta by∏a wa˝na dla ka˝dej
z uhonorowanych osób. Dla jednych stanowi-
∏a ukoronowanie ich ci´˝kiej pracy, dla innych
zaÊ by∏a czymÊ, co pozwoli∏o im zaistnieç,
uwierzyç we w∏asne mo˝liwoÊci i pomóc wy-
p∏ynàç na „szersze wody”.

– Czy chcia∏by Pan wyró˝niç kogoÊ, kto
w szczególny sposób zas∏u˝y∏ na pomoc? 
– Póki co nie widz´ kogoÊ Êwiecàcego jakimÊ
szczególnym blaskiem, jednak nale˝y pami´-
taç o tym, i˝ w wi´kszoÊci to ludzie bardzo m∏o-
dzi, którzy kariery majà jeszcze przed sobà.
Warto zauwa˝yç, ˝e nie by∏o przypadku, by
stypendysta zmarnowa∏ otrzymywanà po-
moc, by jego droga ˝yciowa rozwin´∏a si´
w niew∏aÊciwym kierunku.

– Czym, wed∏ug Pana, jest dla m∏odzie˝y
uzyskanie stypendium od Stowarzyszenia
eMka?
– Mam nadziej´, ˝e jest mi∏ym wyró˝nieniem,
wieƒczàcym ich wysi∏ek. Wyró˝nieniem, któ-
re pomaga nie tylko do∏adowaç konto w tele-
fonie komórkowym czy ubraç si´ w supermod-
ne d˝insy, ale wyró˝nieniem, które pomaga
rozwijaç pasje i zainteresowania, bo pozwa∏a
na zakup programów, podr´czników lub przy-
borów. MyÊl´, ˝e stypendium to m∏odzi b´dà
brali pod uwag´, planujàc swe dzia∏ania i w∏a-
sne Êcie˝ki rozwoju, wierzàc, ˝e warto byç do-
brym, warto dzia∏aç dla dobra innych, bo war-
to byç stypendystà Emki.
– Dzi´kujemy za rozmow´.

Marta

Pomagamy
rozwijaç pasje

Rozmowa z JACKIEM BANASZKIEM,
Przewodniczàcym Komisji Stypendialnej.

ddookkooƒƒcczzeenniiee  zzee  ssttrroonnyy  11

JeÊli masz
do czynienia
z ofiarà
tragicznego
wypadku, zawsze
stosuj si´
do poni˝szych
zasad.

66 Najpierw ostro˝nie
zbadaj ofiar´. 

66  Sprawdê jego reakcj´.
Spytaj si´ „Co si´
sta∏o?”, jeÊli nie
odpowie – uszczypnij
go pod nosem.

66  Sprawdê: czy j´zyk,
wydzieliny lub jakieÊ
obce cia∏o nie blokuje
dróg oddechowych

ofiary. JeÊli drogi
oddechowe nie sà
dro˝ne, oczyÊç je.
Delikatnie odchyl jego
g∏ow´ do ty∏u – cz´sto
ten ruch przywraca
normalny oddech.

66  Czy ranny oddycha?
JeÊli nie, zastosuj
sztuczne oddychanie. 

66  Czy ma t´tno? JeÊli nie
ma, serce nie pracuje.
Zastosuj reanimacj´. 

66  Czy ma krwotok? JeÊli
jest, staraj si´ go
zatamowaç. 

66  JeÊli przesta∏o pracowaç
serce, poszkodowany
nie oddycha trzeba
natychmiast wezwaç
pogotowie. W tym
czasie druga osoba
musi bez zw∏oki
rozpoczàç ratowanie
ofiary.

66  JeÊli jesteÊ sam, chwil´
czasu na wezwanie
pogotowia b´dziesz
mia∏ po wykonaniu
pierwszych 4 serii
reanimacji. 

66  W niektórych
przypadkach mo˝na
bezpiecznie zmieniaç
po∏o˝enie cia∏a
rannego. 
Gdy jednak ofiara 
ma powa˝ne 
obra˝enia szyi lub
pleców, nie wolno jej
ruszaç – chyba ˝e
ratujemy jà
przed po˝arem,
wybuchem itp. 

66  U ofiar 
wypadków
samochodowych
zawsze musisz
podejrzewaç
uszkodzenie
kr´gos∏upa. 

66  Dopilnuj, by ranny
le˝a∏ i by∏ spokojny. 

66  JeÊli wymiotowa∏
– a masz pewnoÊç, ˝e
nie uszkodzi∏
kr´gos∏upa – u∏ó˝ go
na boku w pozycji
bocznej ustalonej, by
si´ nie udusi∏. 

66  Okryj go kocami lub
p∏aszczami, by nie
traci∏ ciep∏a. 

66 Nie podawaj p∏ynów
osobie nieprzytomnej
lub pó∏przytomnej, jak
te˝ osobie skar˝àcej si´
na ból brzucha.

66  Nie próbuj jej cuciç,
poklepujàc bàdê
potrzàsajàc nià,
poniewa˝ osoba taka
po dojÊciu do siebie
w pierwszym odruchu
mo˝e spróbowaç ci
oddaç. 

ankieta

Co sàdzà uczestnicy projektu
o zaj´ciach pierwszej

pomocy?

ANETA, klasa 5 

Bardzo podobajà mi si´ zaj´cia
z pierwszej pomocy i uwa˝am, ˝e

sà bardzo przydatne w ˝yciu.
Dlatego, ˝e jeÊli kogoÊ na ulicy
spotkamy kto mo˝e zemdleç to
b´dziemy wiedzieli co zrobiç.

KRYSTIAN, klasa 5 

Zaj´cia bardzo mi si´ podobajà
i b´d´ móg∏ pomóc komuÊ kto

potrzebuje pomocy.

SEBASTIAN, klasa 5 

Zaj´cia bardzo nam si´ przydadzà
bo b´dziemy potrafili

reanimowaç. Nie by∏em jeszcze
w takiej niebezpiecznej sytuacji

i wola∏bym si´ nie znaleêç.

Podobnie uwa˝a Pani Joanna
Twardo, dyrektor Szko∏y Podsta-
wowej w Wieliszewie pod patro-
natem bohatera narodowego Ta-
deusza KoÊciuszki.

Pomys∏ jest bardzo dobry. Dzie-
ciaki ju˝ w tym wieku powinny
wiedzieç jak zachowaç si´
w trudnych sytuacjach. Zarówno
gdy wypadek wydarzy si´ rówie-
Ênikowi czy osobie doros∏ej.

Imi´ patrona zobowiàzuje, ale
obecnie nie trzeba walczyç o wol-
noÊç z zaborcà by zas∏u˝yç
na miano bohatera. Ka˝dy dzieƒ
pe∏en wypadków niesie za sobà
zagro˝enia, z którymi mogà spo-
tkaç si´ nasze dzieci. Nale˝y ˝y-

wiç nadziej´, ˝e nikt nie b´dzie
musia∏ zostaç bohaterem.

Z wypowiedzi uczestników
kursu (ankieta obok) jedno-
znacznie wynika jak Êwiadomie
dzieci podchodzà do poznanych
zasad pierwszej pomocy.

M∏odzie˝ jest bardzo zaintereso-
wana zaj´ciami i aktywnie uczest-
niczy w zaj´ciach – mówi Janusz
Paw∏owicz – ratownik prowadzà-
cy z m∏odzie˝à praktyczne zaj´-
cia. Cierpliwie t∏umaczy
przy u˝yciu manekina zwanego
Adasiem z jakà cz´stotliwoÊcià
nale˝y uciskaç klatk´ piersiowà
i jak odpowiednio i w bezpiecz-
ny sposób prowadziç akcj´
sztucznego oddychania.

Nale˝y zastanowiç si´ co zmie-
ni projekt, czy te kilka godzin za-
j´ç mo˝e coÊ zmieniç?

Najwa˝niejsze, czego oczekuj´
po zrealizowaniu projektu to Êwia-
domoÊç dzieci, ˝e b´dà w stanie
w sytuacji zagro˝enia czyjegoÊ ˝y-
cia skutecznie zadzia∏aç – mówi
prezes OSP.

Ten projekt b´dzie dla nas nie-
z∏ym przetarciem przed kolejnymi
projektami. Ponadto nie wyklucza-
my dalszych zaj´ç dla m∏odzie˝y
z zasad udzielania pierwszej pomo-
cy jednak obecnie nasze trudne wa-
runki lokalowe nie pozwalajà
na prowadzenie takich dzia∏aƒ
w remizie – dodaje ¸ukasz Mi´-
tek. PK

Zanim zaczniesz ratowaç



gazeta wieliszewska xx 6 paêdziernika 2007 7

AktualnoÊci z Urz´du 

Czym jest list motywacyjny?
List motywacyjny jest swojego

rodzaju pismem przewodnim
wysy∏anym razem z CV
w odpowiedzi na og∏oszenie
o prac´ do potencjalnego
pracodawcy.
List przedstawia naszà osob´,
nasze osiàgni´cia
i umiej´tnoÊci, bardziej
„osobiÊcie” ni˝ ma to miejsce
w ˝yciorysie zawodowym.

ZASADY PISANIA LISTU
MOTYWACYJNEGO
1. List motywacyjny powinien

zawieraç trzy cz´Êci: nag∏ówek,
treÊç zasadniczà oraz
zakoƒczenie. W nag∏ówku
zamieÊçmy dat´ i miejsce
sporzàdzenia dokumentu,
swoje dane personalne (imi´,
nazwisko, adres, telefon, e-
mail), dane adresata,
do którego kierujemy
aplikacj´ oraz zwrot
grzecznoÊciowy kierowany
do konkretnej osoby. W cz´Êci
zasadniczej listu
motywacyjnego wskazujemy
cel, w jakim zwracamy si´
do pracodawcy, êród∏o,
z którego dowiedzieliÊmy si´

o mo˝liwoÊci podj´cia pracy,
przedstawienie si´, jako osoby
odpowiedniej na dane
stanowisko, przedstawiamy
motywacj´ do pracy oraz
zach´camy potencjalnego
pracodawc´ do nawiàzania
z nami kontaktu.
W zakoƒczeniu powinny
natomiast znaleêç si´ takie
elementy jak zwrot
grzecznoÊciowy, w∏asnor´czny
podpis oraz lista za∏àczników.

2. List musi byç konkretny,
czytelny i krótki. Nale˝y pisaç
go na komputerze (nie wi´cej
ni˝ jedna strona A4),
a nast´pnie w∏asnor´cznie
podpisaç. Trzeba popracowaç
nad w∏asnym j´zykiem, stylem
i s∏ownictwem tak, by oddawa∏
nasz charakter – nie mo˝e byç
zbyt oficjalny.

3. Opisanie celu, w jakim
zwracamy si´ do pracodawcy.
Na wst´pie zaznaczmy,
na jakie og∏oszenie
odpowiadamy, bàdê na jakie
stanowisko aplikujemy.
Podajmy nazw´ stanowiska
albo numer referencyjny
podany w og∏oszeniu. Nale˝y
tak˝e wyjaÊniç, dlaczego

akurat danà firmà jesteÊmy
zainteresowani i co wiemy
na jej temat.

4. Przedstawienie siebie, jako
osoby odpowiedniej na dane
stanowisko pracy. Nie bójmy
si´ podkreÊliç swoich zalet
i sukcesów. Zwróçmy uwag´
nie tylko na nasze
kwalifikacje zawodowe, ale
tak˝e na kompetencje
– umiej´tnoÊci spo∏eczne,
zdolnoÊci adaptacyjne czy
cechy charakteru najbardziej
cenione przez pracodawców.

5. Zwróçmy uwag´ na naszà
motywacj´ do pracy w tej
w∏aÊnie firmie, na konkretnym
stanowisku. PodkreÊlmy, ˝e nie
myÊlimy tylko o sobie i swoim
rozwoju, ale równie˝
o pracodawcy i po˝ytku, jaki
b´dzie mia∏, zatrudniajàc
w∏aÊnie naszà osob´.

6. Zach´camy pracodawc´
do nawiàzania z nami
kontaktu. PowinniÊmy
zaznaczyç, ˝e oczekujemy
zaproszenia na spotkanie,
podczas którego b´dziemy
mogli szerzej zaprezentowaç
swojà osob´ jako kandydata
na dane stanowisko pracy.

Jak wiemy, odpowiednie dokumenty aplikacyjne zwi´kszajà naszà szanse na otrzymanie wymarzonej pracy. Obok
˝yciorysu zawodowego, lliisstt  mmoottyywwaaccyyjjnnyy stanowi dla potencjalnego pracodawcy podstaw´ do zaproszenia nas na
rozmow´ kwalifikacyjnà.

Poradnik bezrobotnego
Cechy i zasady pisania listu motywacyjnego

Z g∏´bokim smutkiem ˝egnamy zmar∏à 
Iren´ Maciàtek, 

d∏ugoletnià so∏tys wsi Sikory wyrazy wspó∏czucia Rodzinie 
sk∏adajà Wójt Gminy Waldemar Kownacki wraz z pracownikami Urz´du Gminy

oraz Przewodniczàcy Rady Gminy Jan So∏tys z radnymi

S(ec)esja
i wyw∏aszczenie
X sesja Rady Gminy Wieliszew przebiega∏a
pod znakiem zmian i nowoÊci. Przewodniczàcy
Rady Gminy Jan So∏tys przywita∏ wszystkich
zebranych, a w szczególnoÊci So∏tysa
i Radnych Micha∏owa – Reginowa, którzy
po raz pierwszy pojawili si´ na sesji Rady
Gminy Wieliszew. 

Na poczàtku uczczono minutà ci-
szy pami´ç niedawno zmar∏ej Ire-
ny Maciàtek, so∏tys Sikor z po-
nad czterdziestoletnim sta˝em.

Mieczys∏aw Berdowski so∏tys
Micha∏owa serdecznie podzi´ko-
wa∏ za ciep∏e powitanie tak jego
jak i mieszkaƒców Micha∏owa
– Reginowa ju˝ w Gminie Wieli-
szew. Stwierdzi∏, ˝e pomys∏ secesji
jego miejscowoÊci z Gminy Niepo-
r´t by∏ ˝ywy od ponad 20 lat, ale
dopiero obecna sytuacja w której
to Niepor´t zaczà∏ zupe∏nie zanie-
dbywaç wieÊ, która jest po∏o˝o-
na wzgl´dem niego peryferyjnie,
spowodowa∏a, ˝e aktywne dzia∏a-
nia lokalnej spo∏ecznoÊci zosta∏y
zwieƒczone sukcesem. Z kolei
Radny Micha∏owa – Reginowa Pan
Edwin Zezoƒ stwierdzi∏, ˝e w Gmi-
nie Wieliszew mieszkaƒcy, których
reprezentuje widzà przede wszyst-
kim partnera z którym mo˝na roz-

mawiaç powa˝nie i tak samo byç
traktowanym.Pan Zezoƒ zakoƒczy∏
swojà wypowiedê deklaracjà na-
dziei w której stwierdzi∏, ˝e je˝eli
b´dzie istnia∏ dialog pomi´dzy
stronami to zawsze strony si´ poro-
zumiejà, a to b´dzie s∏u˝y∏o rozwo-
jowi ca∏ej Gminy. Ponadto przed-
stawi∏ pismo w którym zasygnali-
zowa∏ problemy jego miejscowoÊci
i doda∏, ˝e nie znaczy to ˝e majà
byç zrealizowane kosztem pozosta-
∏ych miejscowoÊci Gminy Wieli-
szew.

Drugi Radny Micha∏owa Pan
Rafa∏ Kasiƒski podzi´kowa∏ rów-
nie˝ za podj´tà decyzj´. Powie-
dzia∏, i˝ w Gminie Niepor´t to je-
go osob´ obwinia si´ o zaistnia∏y
fakt. Prosi∏ o wspó∏prace oraz
o w∏àczenie ju˝ Radnych z Micha-
∏owa – Reginowa do prac w Radzie
Gminy i jej komisjach.

Nast´pnie Radni zaj´li si´

uchwa∏à w sprawie wystàpienia
do Wojewody Mazowieckiego
o przekazanie nieruchomoÊci po∏o-
˝onej we wsiach: ¸ajski, Skrze-

szew, Ka∏uszyn, Topolina i Podd´-
bie. Spraw´ t´ przybli˝y∏ nam
i przedstawi∏ Przewodniczàcy Ra-

dy Gminy Wieliszew Pan Jan So∏-
tys: „Sprawa wyw∏aszczeƒ ziem
w miejscowoÊciach: ¸ajski, Skrze-
szew,Topolina, Ka∏uszyn, Podd´bie

ciàgnie si´ od 1939r. Obywatele
niestety sami nie mogà odzyskaç
tych gruntów,które zajmujà obszar

oko∏o 40 ha. Mogà je odzyskaç je-
dynie samorzàdy. Teraz pojawi∏o
si´ bardzo,, Êwiat∏o w tunelu” da-
jàce szans´ na ich odzyskanie, pod-
j´liÊmy stosownà uchwa∏´.”

W dalszej kolejnoÊci Rada Gmi-
ny zaj´∏a si´ uchwa∏à w sprawie
powo∏anie kierownika Urz´du Sta-
nu Cywilnego. G∏osowanie poprze-
dzi∏a prezentacja kandydatki Pani
Magdaleny Szmyt, zakoƒczona jed-
nomyÊlnym wyborem 15 g∏osami
za na stanowisko kierownika Urz´-
du Stanu Cywilnego.

Pracowity sezon wakacyjny mia∏
te˝ Wójt Gminy Wieliszew, który
w swojej informacji o pracy
w okresie mi´dzy sesjami przeka-
za∏ skrótowo w ponad 30 punktach
tylko wa˝niejsze dzia∏ania i proce-
dury prowadzone przez kierownic-
two i pracowników Urz´du pomi-
mo okresu urlopowego.

EMTI

Inwestycyjny boom
Od ostatnich podsumowaƒ z pierwszej
linii frontu inwestycyjnego min´∏o
prawie 3 miesiàce, a nic tak nie inte-
resuje mieszkaƒców jak kolejne dzia-
∏ania majàce zmieniç oblicze gminy.
Wizyta w referacie inwestycji przebie-
ga∏a w rytmie telefonów od wykonaw-
ców, projektantów.

Uda∏o si´ nam jednak namówiç
pe∏niàcà obowiàzki kierownika inwe-
stycji Zenobi´ WiÊniewskà na przed-
stawienie w skrócie osiàgni´ç jej re-
feratu.

W ostatnim czasie ukoƒczyliÊmy
ul. ˚urawià w Wieliszewie oraz ulic´
Dworcowà w Górze. W dalszym ciàgu
doÊwietlamy kolejne ulice w tym: Dojaz-
dowà w Skrzeszewie, Pogodnà w ¸aj-
skach, parking przy ul. Modliƒskiej
– mówi Zenobia WiÊniewska.

Do dyskusji w∏àcza si´ Zygmunt Or-
∏owski – inspektor nadzoru, który za-
znacza, i˝ proces inwestycyjny staje
si´ coraz trudniejszy gdy˝ cz´sto oka-
zuje si´, ˝e ceny z przetargów sà du˝o
wy˝sze ni˝ wskazywa∏ kosztorys.A po-
nadto coraz trudniej o rozstrzygni´cie
przetargów projektowych gdy˝ zdarza-
jà si´ sytuacje gdy brakuje odpowied-
nich wykonawców.

Ale zgodnie kierownik inwwestycji
i inspektor nadzoru dodajà, ˝e mimo
obiektywnych i naprawd´ powa˝nych
trudnoÊci sà pewni, i˝ wszystko dzi´ki za-
anga˝owaniu zespo∏u uda si´ zrealizowaç.

Zenobia WiÊniewska dodaje, i˝
wkrótce z∏o˝one zostanà wnioski o do-
finansowanie unijne na budow´ gimna-
zjum, parku rekreacyjnego w Wielisze-
wie, drogi Skrzeszew-Chotomów, kana-
lizacji ¸ajsk i wodociàgowania gminy.

Dla cz´Êci etapu wodociàgowania
urzàd uzyska∏ ju˝ prawomocne pozwo-
lenie na budow´, ponadto z∏o˝ony zo-
sta∏ o pozwolenia na budow´ gimna-
zjum.

WiÊniewska dodaje równie˝, ˝e
trwajà prace nad przygotowaniami ko-
lejnych projektów w tym: kanalizacji
przy ul. Zacisze w Janówku, dróg w Ol-
szewnicy Starej: ulic Prostej, Polnej,
Ja∏owcowej, JaÊminowej, w Skrzesze-
wie Polnej, w ¸ajskach Topolowej
i D´bowej, w Janówku osiedle ko∏o ko-
Êcio∏a, w Ka∏uszynie ul. Norwida. Na-
le˝y si´ wi´c spodziewaç, i˝ w przy-
sz∏ym bliskim ju˝ 2008 r. tempo inwe-
stycji na pewno nie spadnie.
Na szcz´Êcie zgodnie z zapowiedziami
wójta uda∏o si´ pozyskaç nowego pra-
cownika. Pawe∏

Jan So∏tys: SSpprraawwaa  wwyyww∏∏aasszzcczzeeƒƒ  zziieemm
ww mmiieejjssccoowwooÊÊcciiaacchh::  ¸̧aajjsskkii,,  SSkkrrzzeesszzeeww,,
TTooppoolliinnaa,,  KKaa∏∏uusszzyynn,,  PPoodddd´́bbiiee  cciiààggnniiee  ssii´́
oodd 11993399rr..  OObbyywwaatteellee  nniieesstteettyy  ssaammii  nniiee  mmooggàà
ooddzzyysskkaaçç  ttyycchh  ggrruunnttóóww,,  kkttóórree  zzaajjmmuujjàà  oobbsszzaarr
ookkoo∏∏oo 4400 hhaa..  MMooggàà  jjee  ooddzzyysskkaaçç  jjeeddyynniiee
ssaammoorrzzààddyy..  TTeerraazz  ppoojjaawwii∏∏oo  ssii´́  „„ÊÊwwiiaatt∏∏oo
ww ttuunneelluu””  ddaajjààccee  sszzaannss´́  nnaa iicchh  ooddzzyysskkaanniiee,,
ppooddjj´́lliiÊÊmmyy  ssttoossoowwnnàà  uucchhwwaa∏∏´́..



W pi´kny, sobotni, wrze-
Êniowy poranek (8 wrze-
Ênia) w Alei Ró˝ w ¸aj-
skach odby∏ si´ pierwszy
Rajd Rowerowy ,,Szlakiem
Perzowy Kieszek”.
Jest to nowa impreza zor-

ganizowana przez stowa-
rzyszenie,, Aktywni dla
¸ajsk” promujàca zdrowy
tryb ˝ycia. Najstarszy
uczestnik rajdu mia∏ 60 lat,
najm∏odszym by∏a 9 letnia
Ola. Pomimo ˝e by∏a to
pierwsza akcja tego typu

uczestnicy licznie stawili
si´ na starcie. Celem nasze-
go dzisiejszego spotkania jest
propagowanie wÊród dzieci
i starszych zdrowego trybu

˝ycia, zdrowej rywalizacji,
a tak˝e integracja naszej
spo∏ecznoÊci, aby ka˝dy czu∏
˝e dzia∏amy w okreÊlonym
celu dla naszego wspólnego
dobra. B´dzie to impreza cy-
kliczna organizowana w ka˝-
dà pierwszà sobot´ wrzeÊnia
i miejmy nadziej´ ˝e z roku
na rok b´dzie si´ rozrastaç
– mówi Artur Mi´tek pre-
zes stowarzyszenia,,Aktyw-
ni dla ¸ajsk”. Do urzeczy-
wistnienia idei rajdu przy-
czyni∏ si´ równie˝ Jan

So∏tys – Przewod-
niczàcy Rady
Gminy Wieliszew:
Jest to pierwszy
Rajd Rowerowy
z inicjatywy „Ak-
tywni dla ¸ajsk”
nie ukrywam, ˝e
jestem jednym
z inicjatorów tej

imprezy i myÊl´, i˝ Rajd Ro-
werowy,, Szlakiem Kieszka”
wejdzie do cyklicznego kalen-
darza imprez w gminie.

EMTI

By∏ to koncert w wykona-
niu Wojciecha Okurowskie-
go, absolwenta wydzia∏u in-
strumentalnego Akademii
Muzycznej w Poznaniu.
Ukoƒczy∏ on z wyró˝nie-
niem program Wy˝szej
Uczelni gry na fletni pa-
na u Êwiatowej s∏awy mi-
strza Gheorghe Zamfira
w Bukareszcie. Muzyk kon-
certuje zarówno w kraju,
jaki i za granicà.

Wojciech Okurowski dla
wieliszewskiej publiczno-

Êci zagra∏ 16 wrzeÊnia w ko-
Êciele w Wieliszewie.
W programie wyst´pu by∏y
w wi´kszoÊci utwory o cha-
rakterze religijnym, ale
równie˝ znane miniatury
klasyczne Beethovena, Mo-
zarta czy Bacha.

Rodzaj muzyki, jaki pre-
feruj´ w koÊcio∏ach to zde-
cydowanie muzyka relaksa-
cyjna. W dzisiejszych cza-
sach mamy doÊç ha∏asu.
Dêwi´k Fletni Pana ma
charakter terapeutyczny.
Dzia∏a korzystnie na samo-
poczucie. Dostrzegajà to
moi s∏uchacze – opisuje
swój wyst´p Wojciech
Okurowski.

Koncert kojàcej muzyki
na Fletni Pana to niewàt-
pliwie szansa na odpr´˝e-
nie i prze˝ycie niezapo-
mnianych chwil we wspa-
nia∏ym otoczeniu naszej
Êwiàtyni.

Marta

Relacja z toru

WyÊcig rowerowy w ¸ajskach
Koncert

Klasyka na Fletni Pana

W SIERPNIU I WRZEÂNIU pracownice urz´du: 
ANETA SK¸ADANEK PAW¸OWI OLENDRZY¡SKIEMU (zdj´cie
u do∏u) i KATARZYNA CHMIELEWSKA ROBERTOWI BARTYZEL
(zdj´cie u góry) na Êlubnym kobiercu powiedzia∏y sakramentalne
„tak”. Nowo˝eƒcom ˝yczymy du˝o szcz´Êcia na nowej drodze ˝ycia.

Ostatnià z pla˝owych imprez tego lata – „Summer End Rock Fest”
(15.09.), zaadresowano do fanów muzyki alternatywnej ci´˝szego kalibru.
Tradycyjnie szwankowa∏a pogoda – sztorm na Zalewie Zegrzyƒskim
i porywisty, zimny wiatr próbowa∏ pokrzy˝owaç szyki organizatorom, nie
mia∏ jednak szans w starciu z goràcym punk rockiem, którego czo∏owi
polscy przedstawiciele wystàpili na wieliszewskiej pla˝y. 

Czwarta tego lata – po reggae, folku
i szantach – muzyczna propozycja
OÊrodka Kultury w Wieliszewie Êcià-
gn´∏a na pla˝´ przy 600-lecia fanów mu-
zyki rockowej g∏ównie z Legionowa
i Warszawy.

Znane w punkowym Êrodowisku sto-
∏eczne za∏ogi z ul. Chmielnej i klubu
Aurora przyjecha∏y tu dla legend pol-
skiego punk rocka, takiego bowiem
muzycznego menu mogli by pozazdro-
Êciç w Jarocinie czy na Przystanku Wo-
odstock. DoÊç powiedzieç, ˝e patronat
medialny nad Festiwalem obj´∏o m.in.
AntyRadio, portal polskiej kultury
niezale˝nej Independent oraz wszyst-
kie – jak jeden mà˝ – legionowskie ty-
tu∏y prasowe. Na scenie wystàpi∏y: je-
leniogórskie Fort BS, bieszczadzkie
KSU i legionowska Sex Bomba (wszyst-
kie trzy prezentowa∏y si´ wielokrotnie
na festiwalu w Jarocinie) a tak˝e dwa
sk∏ady warszawskie: popularni rocka-
billy z ˚oliborza – Komety i hardrocko-
wy rodzynek wÊród wyst´pujàcych te-

go wieczora – ursynowski Blac-
kJack (na zdj´ciu powy˝ej).

Imprez´ poprowadzi∏ lider
Sex Bomby Robert Szymaƒski,
który by∏ jednoczeÊnie wspó∏or-
ganizatorem Rockowego Po˝e-
gnania Lata. Cieszy mnie, ˝e nie
tylko Legionowo jest zaintereso-
wane robieniem rockandrollo-
wych imprez – mówi∏ po festiwa-
lu, w wywiadzie dla jednego z le-
gionowskich tygodników Robert,
pomys∏odawca i g∏ówny organizator Le-
gionowo Rock Festival.

Energetyczne koncerty swoich ulu-
bieƒców oklaskiwa∏o kilkuset mi∏oÊni-
ków rocka. To sporo – bioràc pod uwa-
g´ pierwszà edycj´ imprezy oraz panu-
jàcà pogod´ – i jednoczeÊnie niewiele
– jeÊli patrzeç na prezentujàce si´ ze-
spo∏y i wolny wst´p.

Odbiór imprezy – obok przejmujàce-
go zimna – zak∏óciç móg∏ jedynie drob-
ny incydent, do jakiego dosz∏o na tere-
nie sàsiadujàcego z pla˝à osiedla.Pami´-

taç jednak nale˝y, ˝e to zaledwie procent
z bawiàcych si´ w tym czasie na pla˝y,
nie wi´kszy i nie mniejszy ni˝ w przy-
padku innych organizowanych imprez.

A w przysz∏ym roku na pla˝y spodzie-
waç si´ mo˝emy nie czterech a dwóch,
za to znacznie wi´kszych wydarzeƒ.
Letni sezon imprez nad Jeziorem Ze-
grzyƒskim w Wieliszewie otworzy
w czerwcu festiwal szant i muzyki fol-
kowej, po∏àczony z dorocznymi regata-
mi o puchar wójta gminy, zamknie zaÊ
sierpniowe reggae-rockowe Po˝egna-
nie Lata. TM
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AktualnoÊci

Komety (na zdj´ciu
z lewej strony) to je-
den z najpopularniej-
szych obecnie zespo-
∏ów alternatywnych.
Z LES¸AWEM (g∏os,
gitara, muzyka, s∏owa)
rozmawiajà Aleksan-
dra Synowiec i Joan-
na Baƒbura.
– JesteÊ tu pierwszy
raz, czy mo˝e znasz
okolice Wieliszewa?

– Znam doskonale! Niejednokrotnie
przyje˝d˝a∏em tu na wakacje.Te miej-
sca sà mi bliskie, tworzy∏y mnie, by-
∏y inspiracjà dla moich piosenek. To
zupe∏nie co innego graç tutaj, na pla-
˝y, ni˝ w jakiejÊ bezosobowej hali. Pio-
senki sà cz´Êcià mnie, podobnie jak te
okolice, wi´c to naprawd´ idealne
miejsce do wykonywania ich.
– WczeÊniej gra∏eÊ w zespole Partia.
Co ∏àczy Parti´ i Komety?
– Parti´ i Komety ∏àczy jedynie moja
skromna osoba.To nie jest tak, ˝e Par-

tia jest ju˝ zamkni´tym rozdzia∏em,
do którego nie wracam. Cz´sto na kon-
certach Êpiewamy piosenki Partii.
Nie rozgraniczam: to jest piosenka
Partii, a to Komet.To jestem ja i to je-
stem ja.
– Czy balkon z piosenki Partii, gdzie
Êpiewasz: „Stoj´ na balkonie, pal´
papierosa, Warszawa i ja”, istnieje
w rzeczywistoÊci?
Tak, moje piosenki sà mocno autobio-
graficzne. Ten balkon znajduje si´
na ˚oliborzu.
Musisz wiedzieç, ˝e bardzo lubimy t´
piosenk´, mo˝na powiedzieç, ˝e si´
z nià uto˝samiamy, chocia˝ wcale nie
mamy balkonu…
To bardzo dla mnie wa˝ne. Dostaj´ li-
sty, w których ludzie piszà, ˝e uto˝sa-
miajà si´ z moimi piosenkami, ˝e te
utwory sà o nich. Jest to dla mnie wa˝-
niejsze ni˝ nagrody oraz iloÊç sprzeda-
nych p∏yt.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

Ola 

Oto zwyci´scy w poszczególnych kategoriach:

M∏odziki (do 9 lat): Aleksandra MAZEWSKA – Legionowo
Juniorzy m∏odsi (10–12 lat) – dziewcz´ta: Iza BEKISZ – ¸ajski
Juniorzy m∏odsi (10–12 lat) – ch∏opcy: Marcin BANDZUL – ¸ajski
Junior (13–15 lat): Rados∏aw WOJCIECHOWSKI – Skrzeszew
OPEN:
Panie: Mieczys∏awa SZCZERBA – ¸ajski
Panowie: Zbigniew JÓèWIK – Skrzeszew
Rajd Sponsorowali: Stowarzyszenie,, Aktywni dla ¸ajsk”, Bank Dominet, Bank Spó∏dzielczy
w Legionowie, Cisowianka, Hurtownia Vita Zdrój.

Z inicjatywy proboszcza Parafii
Przemienienia Paƒskiego Ks. Kanonika
Marka Janickiego w koÊciele
parafialnym w Wieliszewie odby∏ si´
koncert muzyki klasycznej
na wspania∏ym instrumencie – Fletni
Pana. 

kadr z ˝ycia Urz´du Gminy

...ahhh co to by∏ za Êlub...

Legendy punk rocka
na pla˝y w Wieliszewie


